
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag den 16. november 2022 kl. 18.30  

Mødeleder Birgitte Jakobsen 

Referent Søren Jakobsen   

Fraværende  Nete 

 

Referat  

1. Godkendelse af referat. 

 Godkendt. 

 

2. Post til skolebestyrelsen. 

 Intet modtaget. 

 

3. Meddelelser fra ledelsen. 

- Skolegården – der er handlet for 170.000 kr. fra IB HANSEN fonden – 

Indkøbt rekvisitter der skal styrke trivsel og bevægelse på skolen. 

Monteres i skolegården til foråret. 

- Ny tekniske servicemedarbejder Bent, har pr. 1/11 erstattet Gorm, der 

efter 13 år på skolen, har fået andet servicearbejde i kommunen. 

- Boden er ved at tage form – bodudvalget arbejder på sagen – der 

arbejdes på, at eleverne kan betale med et betalingskort –  et 

forsigtigt udgangspunkt er umiddelbart opstart kort efter nytår. 

- Meddelelsesbog – den nye elevplan -  skolebestyrelsen skal udarbejde 

princip for meddelelsesbog. 

- Skolesamarbejde med AB-håndbold/ DGI og DHF i januar - To 

læringsforløber aftalt: DIGGI for 0.- 4. årgang i januar og et 

skoleidrætsforløb for 3. -5.-6. årgang i januar/februar. 
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4. Meddelelser fra forpersonen. 

Velkommen til Jakob – Jakob og Skolebestyrelsen præsenterede sig for 

hinanden.  

Punkt til et kommende møde – Med udgangspunkt i en temaudsendelse fra 

podcasten Genstart, om forskelle mellem piger og drenge, drøftes temaet 

med Aarupskolen for øje.  

 

5. Nyt fra elevrådet. 

Modtaget post fra danske skoleelever – Invitation til indstilling til årets 

elevråd – video produceres og indsendes. 

Fodboldturnering for 6.-9. årgang starter som frikvartersaktivitet i 

Fritidscentret hver fredag 

De nyindkøbte rekvisitter fra IB HANSEN fonden – elevrådet kommer med 

deres bud på placering. 

Fællesskab – klasseture og overnatning (robotturen) styrker fællesskabet. – 

ønske om mere af det. 

Den kommende bods åbningstider efterlyses – Elevrådet tages med på råd. 

 

6. Tilbagemelding dialogmøde. 

Overgang fra børnehave til skole fyldte meget i debatten. 

Godt møde – godt organiseret – lydhøre politikere. 

Positivt at forvaltningen er meget synlige og deltagende i mødet. 
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7. Tilbagemelding Skole & Forældre – årsmøde. 

Peter og Birgitte deltog på årsmødet, hvor børns mistrivsel var hovedtemaet. 

Men også andre interessante emner blev drøftet: 

- Forsøg med frikommuner – kommunernes erfaringer med dette. 

- Hvad kan vi lære af fri- og privatskolerne?  

- Elevinddragelse  

- Stærke børnefællesskaber. 

- Opfordre Assens Kommune til at lave lokale kommunale introkurser for 

nye skolebestyrelsesmedlemmer. 

 

8. Budgetopfølgning 

CT orienterede om budgettet. 

Især et punkt trænger sig på – helhedsafdelingens drift. 

Skolebestyrelsen udarbejder et brev til det politiske udvalg omkring vores 

udfordring med helhedsafdelingens økonomi. 

Vi har hvert år et efterslæb på helhedsafdelingen på mere end en halv 

million kr.  

 

9. Repræsentant lokalrådet. 

 Udsat til senere møde.  

 

10. Principper 

 Princip for rusmidler opdateret og til godkendelse. 

Princip vedtaget. 
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 Princip for ordenregler. 

Princippet er utidssvarende og trænger til en forenkling. Elevrådet 

inddrages og kommer med input til princippet på et kommende SB-møde. 

 

11. Opfølgning frugtordning. 

Henrik og elevrådet tager udfordringen op med at undersøge, via besøg i 

klasserne, om vores elever ønsker frugtordningen. 

 

12. Videre drøftelse af børnefællesskab. 

Punktet blev drøftet. 

Debatten bidrog med nedenstående til det kommende arbejde med 

børnefællesskaber på Aarupskolen. 

- Formål: Hvad vil vi med børnefællesskaber? 

- Definition: Hvad forstår vi ved børnefællesskaber? 

- Status – Hvilke tiltag har vi allerede gang i for at understøtte 

børnefællesskaber på skolen? Hvad mangler vi? 

- Konkretisere hvilke handlinger vi foretager/skal foretage i 

understøttelsen af børnefællesskaber. 

- Hvordan involvere ansatte/brugere – og hvem skal involveres? 

- Begynde en beskrivelse af procesplanen. 

Ledelsen kommer med et bud på første del af procesplanen i begyndelsen af 

2023.   

Punktet børnefællesskaber skal fremover være et fast dagsordenpunkt på 

SB-møderne. 
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13. Trivselsmåling. 

CT gennemgik udviklingen i Den nationale trivselsundersøgelse, 

 for Aarupskolen, fra 2015/16 til 2021/22. 

Ud fra søjlerne er det svært at definere andet, end at trivslen atter er 

opadgående efter coronaen,   

CT sender link til en udspecificeret udgave af undersøgelsen, så vi kan 

komme noget dybere ned i undersøgelsen. – punktet drøftes på et senere SB-

møde.   

 

14. Bordet rundt. 

Dagsordenen opleves for lang og presses på tid til dybere drøfteler. 

SFO – hvad gør vi for at fastholde 3. årgang? 

Hvordan går det med fraværsregistreringen – CT svarer kort: Generel god 

start. 

Folkegaven? Punkt til næste møde. 

Etablering af Kiss and ride på Torpvej – hvor befinder sagen sig nu? 

Ønske om en ”folder”/opslag der informerer nye forældre om, hvilke 

skoleaktiviteter de må deltage i på skolen. 

  

 

15. Evt. 

 Ingen bemærkninger. 

 


